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2.6 Konstitueringsproces i AC 
 
Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• tager formandens mundtlige orientering til efterretning. 
• Drøfter konstitueringsprocessen i AC, herunder 

hvilke poster, der er interessante for Danske 
Fysioterapeuter. 

• Giver mandat til formanden vedr. hvilke 
poster, der skal arbejdes for, tilfalder Danske 
Fysioterapeuter eller De3. 

 
Resumé: 
Som følge af Akademikernes vedtægter skal 
Akademikerne konstitueres, herunder formanden 
(gen-) vælges hvert tredje år. Næste periode er fra 
2025-2027. (Se bilag 1) 

Derfor ønskes der en drøftelse i hovedbestyrelsen, hvor 
der gives mandat til formanden vedr. hvilke poster, der 
skal arbejdes for tilfalder Danske Fysioterapeuter eller 
forhandlingsfællesskabet De3. 

Af oversigten ”Konstitueringer i AC” (Se bilag 2) fremgår 
hvilke poster, der ud over formand og næstformænd 
indgår i konstitueringen. 
Hovedbestyrelsen bedes læse listen igennem med 
henblik på at identificere, hvilke poster, der kunne være 
af særlig interesse for Danske Fysioterapeuter eller 
De3. 

Tidsplan for konstitueringen i AC 

• September: På 5. ordinære 
bestyrelsesmøde d. 3. september 
igangsættes selve 
konstitueringsprocessen. 

• Oktober: På det 6. ordinære 
bestyrelsesmøde 8. oktober drøftes (gen-) 
valg af formand første gang. 

• Oktober: Kandidater til posterne 
meldes til Akademikernes sekretariat 
med frist mandag d. 21. oktober kl. 12. 

 
 
 



  

 

 

 

 

• November: På det 7. ordinære bestyrelsesmøde 
5. november behandles indstillingssag om den 
samlede konstituering med (gen-) valg af 
formand, næstformænd samt øvrige poster og 
pladser. 

• December: På det 8. ordinære bestyrelsesmøde 
afsluttes konstitueringsprocessen formelt.  

 
 
 
2.7 Procedure for afholdelse af mærkedage for politikere 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• drøfter hvilke muligheder for fejring af mærkedage der skal være i 
Danske Fysioterapeuter. 

• Beslutter om der skal arbejdes videre med et sæt retningslinjer for 
fejring af mærkedage, der kan godkendes på et senere 
hovedbestyrelsesmøde. 
 

Resumé: 
Der er ikke nedskrevet retningslinjer for om og eventuelt hvordan man fejrer 
mærkedage i Danske Fysioterapeuter. Ved mærkedage forstås fx skifte af 
formand, regionsformænd og direktør, samt runde fødselsdage og jubilæer 
samt runde fødselsdage for etablering af Foreningen. 

Derfor ønskes en drøftelse af hovedbestyrelsens syn på og holdning til dette. 

Det bemærkes, at mærkedage kan være anledninger til at samle Foreningens 
interessenter med henblik på professionel networking og relationsskabelse. 
Derfor fejrer mange andre foreninger deres mærkedage, da det giver 
mulighed for at vise deres foreninger frem på en anden måde end ellers, 
herunder kan det være en mulighed for at markere foreningens politiske 
dagsordener. 

Indholdet i et eventuelt sæt retningslinjer kunne være, at der ved runde 
fødselsdage samt hhv. 10, 20 og 25-års jubilæum som fuldtidsfrikøbt politiker 
eller direktør afholdes en reception i Foreningen. Udgifterne til denne kunne 
være afholdt af Foreningen. I denne forbindelse kunne man frabede sig gaver, 
men i stedet for at opfordre til at donere til fx Solidaritetsfonden. Dette blot til 
inspiration til hovedbestyrelsens drøftelse. 



  

 

 

 

 

På baggrund af en drøftelse af ovenstående, bedes hovedbestyrelsen beslutte 
om, der er behov for at arbejde videre med et sæt retningslinjer, der kan 
godkendes på et senere møde. 

 

2.9 PF - Godkendelse af vedtægtsændringer for Fraktionen  
      Praktiserende Fysioterapeuter  
 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• Orienterer sig i vedtægtsændringerne for Fraktionen af 
praktiserende fysioterapeuter.  

• Beslutter om hovedbestyrelsen ønsker at godkende de nye 
vedtægter med den foreslåede ændring.  

Resumé: 
På Fraktionen af Praktiserende fysioterapeuters ordinære generalforsamling 
den 13. marts blev nedenstående vedtægtsændringer vedtaget. Ændringerne 
skal ifølge Danske Fysioterapeuters vedtægter godkendes af Danske 
Fysioterapeuters hovedbestyrelse.    

 
Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer. Ændringer markeret med 
kursiv  
 
Nuværende tekst:  
§3 stk. 3  
”Som studerende kan optages studerende på de  
af undervisningsministeriet godkendte  
fysioterapiuddannelser og studerende på SU-  
berettigede kandidatuddannelser og  
suppleringsuddannelser i forlængelse af  
fysioterapiuddannelsen, som er medlem af  
Danske Fysioterapeuter, og som har studiejobs i  
praksissektoren indenfor overenskomsten med Regionernes Lønnings- og 
Takstnævn (RLTN).”  



  

 

 

 

 

Ændringsforslag:  
§3 stk. 3  
”Som studerende kan optages studerende på de  
af undervisningsministeriet godkendte  
fysioterapiuddannelser og studerende på SU-  
berettigede kandidatuddannelser og  
suppleringsuddannelser i forlængelse af  
fysioterapiuddannelsen, som er medlem af  
Danske Fysioterapeuter, som har studiejobs i  
praksissektoren.” 

Ændringen sigter mod at fraktionen af praktiserende fysioterapeuter kan optage studerende fra en 
bredere kreds end kun dem, der har studiejobs indenfor overenskomsten med RLTN. 

 

2.10 Evaluering af Folkemøde 2024 og deltagelse i 2025 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Evaluerer Danske Fysioterapeuters aktiviteter på Folkemødet 2024 
samt 

 
• Beslutter, at næste års deltagelse følger budgetbeslutningerne fra 

mødet i juni (samlet økonomisk ramme på 50.000 kr. samt delegation 
bestående af formand, direktør og 1-3 sekretariatsansatte). 

 
 
Resumé: 
Danske Fysioterapeuter var ved Folkemødet 2024 repræsenteret ved 
regionerne, hovedbestyrelsen og formanden, supporteret af sekretariatet. 

Det er sekretariatets vurdering, at foreningen generelt fik sat et godt aftryk i 
forhold til netværk og synlighed, herunder ikke mindst stærke opslag på de 
sociale medier. Danske Fysioterapeuter var værter ved to debatter, 
Sundhedens Hotel og Løhdes Hule, der begge var kendetegnet ved politiske 
palener af høj kaliber, sundhedspolitisk relevante temaer og velbesøgte telte – 
og hvor Danske Fysioterapeuter løb med gevinsten i Løhdes Hule med fokus 
på hele forebyggelsesdagsordenen. 

Af centrale debattører kan nævnes sundheds- og indenrigsminister Sophie 
Løhde, borgmester Michael Fenger, socialborgmester Karina Vestergård 
Madsen og regionspolitiker Jacob Klærke. 

Derudover deltog formanden i PLO’s debat ”Praksissektorens rolle i det nære 
sundhedsvæsen”. 
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Der blev afholdt netværksmøder med lægefaglig direktør 
Danske Regioner, Helene Probst, om Kvalitetsinstitut 
samt med Social Sundhed om et muligt fremtidigt 
partnerskab. PKA var ligeledes vært ved et 
morgenmadsarrangement, hvor bl.a. formanden for 
Novo Fonden deltog. 

Om fredagen var der netværksarrangement for regionerne, 
som også var godt besøgt, inden det store grill-arrangement 
hos Akademikerne. 

Endelig var der arrangeret et optog, ”Nej tak til Turbo-
uddannelser”, som også vakte opsigt i Allinges gader 
(Danske Fysioterapeuter er en del af samarbejdet). 

* * * 

For så vidt gælder foreningens deltagelse på 
Folkemødet i 2025 er der, afledt af hovedbestyrelsens 
nye strategi og budget, lagt op til en lille delegation 
bestående af formand, direktør og 1-3 
sekretariatsmedarbejdere. 

Der vil dermed ikke være egne debatter, men fortsat 
deltagelse i andres samt fortsat relevante 
netværksaktiviteter. 

For så vidt gælder ophold, er det usikkert, om huset i 
Allinge kan lejes i 2025. Der arbejdes således på at 
finde alternative overnatningsmuligheder. 

Den økonomisk afsatte ramme jf. hovedbestyrelsens budgetbeslutning er 
50.000 kr. Dertil kommer anslået 150 sekretariatstimer 
til planlægning og afvikling. 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

 

 

2.11 Suppleringsvalg til Repræsentantskabet 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• beslutter om der skal gennemføres et suppleringsvalg til 
repræsentantskabet 

Resumé: 

DSF har henvendt sig til sekretariatet med ønske om at gennemføre et 
suppleringsvalg til de to ubesatte repræsentantskabspladser forbeholdt faglige 
selskaber og fraktioner. 

Til repræsentantskabsvalget er der som bekendt 15 pladser til kandidater fra 
faglige selskaber og fraktioner. Der var ved opstillingsfristen d. 15. maj 2024 
indkommet 10 kandidater, som blev valgt ved fredsvalg. Der blev derfor 
igangsat et suppleringsvalg for at finde de resterende 5 kandidater således, at 
valghandlingen kunne gennemføres efter planen jf. notatet i HB-orientering 23. 
maj 2024. DSF, selskabernes bestyrelser og fraktionerne blev orienteret 
herom. Ved udløb af frist for opstilling til suppleringsvalget indkom yderligere 3 
kandidater. 2 pladser står således ubesatte hen, og der er ingen suppleanter 
valgt. DSF har nu kontaktet sekretariatet med ønske om gennemførsel af 
endnu et suppleringsvalg med henblik på at få besat de 2 ubesatte pladser. 

Et suppleringsvalg vil kræve at selskaber og fraktioner gives mulighed for at 
opstille kandidater, kandidater udfylder valgoplæg og disse lægges på 
fysio.dk, medlemmerne orienteres om valget via Corpus, afstemningen sættes 
op og samtlige ordinære og studerende medlemmer får tilsendt 
afstemningslink via direkte mail. 

Gennemførsel af et suppleringsvalg vurderes at tage ca. 4 uger: 1 uges 
opstillingsfrist, 2 ugers afstemningsperiode og 1 uge samlet set til klargøring, 
udsending, opsætning af valgprofiler mv. 

Ifølge vedtægterne skal bestyrelserne fra fraktioner og faglige selskaber 
seneste 15. maj aflevere en liste over deres kandidater og valget skal afholdes 
i maj/juni måned og være gennemført, inden funktionsperioden for 
repræsentanterne påbegyndes (1/7). 

Der har tidligere været afholdt suppleringsvalg, men (så vidt huskes) ikke 
inden i funktionsperioden. 
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